

食品政策与法规月报(一月)

Food Industry Policy and Regulation Newsletter (January 2019)



2019-1-31

技术支持中食安信(北京)信息咨询有限公司 Technical Support Antion (Beijing) Information Consulting Co.,Ltd.

目录 Table of Contents

标法动态	1
海关总署公告 2019 年第 7 号 (关于 2019 年自澳大利亚进口两大类农产品进口触发水平数	量
的公告)	
国家卫生健康委办公厅关于公开征集 2019 年度食品安全国家标准立项建议的通知	1
中华人民共和国产品质量法(2019 年修订)	1
中华人民共和国食品安全法(2019 年修订)	1
中华人民共和国进出口商品检验法(2019 年修订)	2
海关总署关于《报关单位注册登记证书》(进出口货物收发货人)纳入"多证合一"改革的公告	
国家市场监督管理总局关于就《国家市场监督管理总局规章制定程序规定(征求意见稿)》 公开征求意见的公告	
海关总署公告 2019 年第 18 号 (关于修订《中华人民共和国海关进出口货物报关单填制规范》的公告)	
政府监管	3
2018 年农产品抽检总体合格率 97.5%	3
风险预警	3
新加坡发生山羊关节炎脑炎疫情	3
冰岛一家农场的绵羊感染朊病毒	3
韩国发生口蹄疫疫情	
赞比亚发生口蹄疫疫情	3
行业资讯	4
2018 年澳洲对华牛肉出口增长 48% 关税下降促贸易继续扩大	4
2018 年中国从巴西进口牛肉同比增长 60%	4
新州羊肉供应减少价格或上涨	
肉品加工巨头众品食品陷危局 6 天连遭两次信用下调	
牛肉价格连涨五周:肉牛养殖规模化水平较低,供需缺口加大	4
新州优质牧场被高价出售	5
法国牛肉时隔 17 年重返中国餐桌	
昆州中部港口二十年来首次实现对华活牛出口	
非洲猪瘟疫情总体可控,15 家上市公司业绩已受影响	
线下价格趋高 带火线上牛肉销售	5
STANDARDS & REGULATIONS	6
GACC Announcement No. 7 of 2019 (Announcement on the Trigger Level of Imports of	i
TWO CATEGORIES OF AGRICULTURAL PRODUCTS FROM AUSTRALIA IN 2019)	6
THE OFFICE OF NHC NOTICE ON THE PUBLICLY SOLICITING COMMENTS ON THE 2019 NATIONAL	
FOOD SAFETY STANDARDS	
PRODUCT QUALITY LAW OF THE PEOPLE'S REPUBLIC OF CHINA (2019 REVISION)	
FOOD SAFETY LAW OF THE PEOPLE'S REPUBLIC OF CHINA (2019 REVISION)	
INSPECTION METHOD FOR IMPORT AND EXPORT COMMODITY OF THE PEOPLE'S REPUBLIC OF CHINA	A

(2019 REVISION)	7
THE GAC ISSUED AN ANNOUNCEMENT ON THE REGISTRATION CERTIFICATE FOR CUSTOMS	
DECLARATION UNITS (CONSIGNERS AND CONSIGNORS OF IMPORT AND EXPORT GOODS) TO BE	
INCLUDED IN THE "COMBINATION OF MULTIPLE CERTIFICATES" REFORM	7
SAMR ANNOUNCEMENT ON PUBLICLY SOLICITING COMMENTS OF SAMR RULES FOR REGULATION	N
FORMULATION PROCEDURE (DRAFT FOR COMMENT)	7
GACC ANNOUNCEMENT NO. 18 of 2019 (ANNOUNCEMENT ON AMENDMENT OF SPECIFICATIONS	OF
FILLING FOR CUSTOMS DECLARATION OF IMPORT AND EXPORT GOODS OF THE PEOPLE'S REPUBLIC	
CHINA)	7
GOVERNMENT SUPERVISION	8
THE OVERALL QUALIFICATION RATE OF SAMPLING INSPECTION OF AGRICULTURAL PRODUCTS IN	
2018 Is 97.5%	8
FOOD RISKS & ALERTS	8
GOATS OF CAPRINE ARTHRITIS ENCEPHALITIS VIRUS OUTBREAKS IN SINGAPORE	8
SHEEP WERE INFECTED WITH PRPSC IN A FARM OF ICELAND.	8
FOOT AND MOUTH DISEASE OUTBREAKS IN KOREA	9
FOOT AND MOUTH DISEASE OUTBREAKS IN ZAMBIA	9
INDUSTRY NEWS	9
IN 2018, THE AMOUNT OF AUSTRALIAN BEEF EXPORTED TO CHINA INCREASED BY 48%, AND THE	3
REDUCTION OF TARIFF PROMOTED THE EXPANSION OF TRADE	9
CHINA'S IMPORTS OF BEEF FROM BRAZIL INCREASED 60% IN 2018 YEAR-ON-YEAR	9
THE SUPPLY OF SHEEP MEAT IN XIN STATE REDUCES AND THE PRICE MAY RISE	10
ZHONGPIN FOOD, THE MEAT PROCESSING GIANT WAS IN DANGER WITH TWICE CREDIT	
DOWNGRADES WITHIN SIX DAYS	10
THE PRICE OF BEEF HAS RISEN CONTINUALLY FOR FIVE WEEKS: THE BREEDING SCALE OF CATT	LE IS
LOW AND THE GAP OF SUPPLY AND DEMAND IS INCREASING	10
PASTURE OF HIGH QUALITY IN XIN STATE WAS SOLD AT A HIGH PRICE	10
FRENCH BEEF IS BACK ON THE CHINESE TABLE AFTER 17 YEARS	10
THE CENTRAL PORT OF QUEENSLAND STATE HAS ACHIEVED THE FIRST EXPORT OF LIVE CATTLE	OT E
CHINA IN THE PAST 20 YEARS	11
THE EPIDEMIC SITUATION OF AFRICAN SWINE FEVER IS GENERALLY UNDER CONTROL, THE	
PERFORMANCE OF 15 LISTED COMPANIES HAVE BEEN AFFECTED	11
THE PRICE OFFLINE TRENDS TO BE HIGHER WHICH DRIVES THE SALE ONLINE	11
ABOUT ANTION	40

标法动态

海关总署公告 2019 年第 7 号 (关于 2019 年自澳大利亚进口两大类农产品进口触发水平数量的公告)

两大类农产品包括牛肉和奶粉。其中牛肉类包括蒸肉及半头鲜、冷牛肉,鲜、冷的带骨头牛等。2019 年度触发水平数量为 174454 吨,实际可进口的触发水平数量为 171578 吨。 (海关总署 2019-01-02)

http://www.customs.gov.cn/customs/302249/302266/302267/2167796/index.html

国家卫生健康委办公厅关于公开征集 2019 年度食品安全国家标准立项建议的通知

拟重点立项制定、修订《食品中有机污染物限量》、《食品安全检验方法》《屠宰畜禽的检验规程和检验方法》等标准。网络报送和书面材料报送截止日期为 2019 年 1 月 31 日。 (国家卫生健康委员办公厅 2019-01-03)

http://www.nhc.gov.cn/xxgk/pages/viewdocument.jsp?dispatchDate=&staticUrl=%2Fsps%2Fs35
94%2F201901%2Fe58530a1310e41c8b703c98964a49c02.shtml&wenhao=%E5%9B%BD%E5%
8D%AB%E5%8A%9E%E9%A3%9F%E5%93%81%E5%87%BD%E3%80%942019%E3%8
0%957%E5%8F%B7&utitle=%E5%9B%BD%

中华人民共和国产品质量法(2019年修订)

全国人民代表大会常务委员会对《中华人民共和国产品质量法》进行了修订。将第八条、第十条等中的"产品质量监督部门"修改为"市场监督管理部门"。删去第十八条第二款。(全国人民代表大会常务委员会 2019-01-07)

http://www.npc.gov.cn/npc/xinwen/2019-01/07/content 2070255.htm

中华人民共和国食品安全法(2019年修订)

全国人民代表大会常务委员会对《中华人民共和国食品安全法》进行了修订。将第五条、第六条等中的"食品药品监督管理"修改为"食品安全监督管理"。删去第十四条、第十九条等中的"质量监督"等。(全国人民代表大会常务委员会 2019-1-07) http://www.npc.gov.cn/npc/xinwen/2019-01/07/content 2070256.htm

中华人民共和国进出口商品检验法(2019年修订)

全国人民代表大会常务委员会对《中华人民共和国进出口商品检验法》进行了修订。将第二十四条中的"国家商检部门"修改为"国务院认证认可监督管理部门"。(全国人民代表大会常务委员会 2019-01-07)

http://www.npc.gov.cn/npc/xinwen/2019-01/09/content_2070361.htm

海关总署关于《报关单位注册登记证书》(进出口货物收发货人)纳入"多证合一"改革的公告

"多证合一"改革实施后,企业未选择"多证合一"方式提交申请的,仍可通过"单一窗口"或"互联网+海关"提交进出口货物收发货人备案登记申请。本公告自 2019 年 2 月 1 日起施行。(海关总署 2019-01-09)

http://www.customs.gov.cn/customs/302249/302266/302269/2176924/index.html

国家市场监督管理总局关于就《国家市场监督管理总局规章制定程序规定(征求意见稿)》 公开征求意见的公告

市场监管总局可以根据法律、行政法规和国务院的决定、命令,在职责和权限范围内制定规章。市场监管总局规章的立项、起草、审查、决定、公布、备案、解释和翻译等,适用本规定。征求意见截止日期为 2019 年 2 月 18 日。(国家市场监管总局 2019-01-18) http://samr.saic.gov.cn/gg/201901/t20190118_280448.html

海关总署公告 2019 年第 18 号 (关于修订《中华人民共和国海关进出口货物报关单填制规范》的公告)

海关特殊监管区域企业向海关申报货物进出境、进出区,应填制《中华人民共和国海关进(出)境货物备案清单》,海关特殊监管区域与境内(区外)之间进出的货物,区外企业应填制《中华人民共和国海关进(出)口货物报关单》。修订后的《中华人民共和国海关进出口货物报关单填制规范》自2019年2月1日起执行。(海关总署 2019-01-22)

http://www.customs.gov.cn/customs/302249/302266/302267/2281037/index.html

政府监管

2018 年农产品抽检总体合格率 97.5%

抽检总体合格率为 97.5%。其中, 畜产品"瘦肉精"抽检合格率为 99.7%。抽检的猪肉、牛肉、羊肉抽检合格率分别为 99.7%、98.6%、99.8%。(农业农村部 2019-01-30) http://www.moa.gov.cn/xw/zwdt/201901/t20190130 6170902.htm

风险预警

新加坡发生山羊关节炎脑炎疫情

新加坡农粮兽医局(AVA)向 OIE 报告称,新加坡发生了 1 起山羊关节炎脑炎疫情。 具体病发情况:品种为山羊,疑似病例 420 头,病例 22 头,死亡 0 头,销毁 0 头,宰杀 0 头。(世界动物卫生组织 2019-01-21)

 $\frac{http://www.oie.int/wahis_2/public/wahid.php/Reviewreport/Review?page_refer=MapFullEventReport\&reportid=28962$

冰岛一家农场的绵羊感染朊病毒

冰岛食品和兽医局向 OIE 报告称,冰岛一家农场的绵羊感染了朊病毒。具体病发情况:品种为绵羊,疑似病例 375 头,病例 3 头,死亡 0 头,销毁 3 头,宰杀 0 头。(世界动物卫生组织 2019-01-28)

 $\underline{http://www.oie.int/wahis_2/public/wahid.php/Reviewreport/Review?page_refer=MapFullEventR}\\ \underline{eport\&reportid=29341\&newlang=en}$

韩国发生口蹄疫疫情

韩国农业、食品与农村事务部向 OIE 报告,京畿道安城市的一处农场发生了 1 起口蹄疫疫情。具体病发情况:品种为牛,疑似病例 120 头,病例 20 头,死亡 0 头,销毁 120 头, 宰杀 0 头。(世界动物卫生组织 2019-01-29)

 $\frac{http://www.oie.int/wahis_2/public/wahid.php/Reviewreport/Review?page_refer=MapFullEventR}{eport\&reportid=29359}$

赞比亚发生口蹄疫疫情

赞比亚渔业和畜牧部向 OIE 报告,北方省姆普隆古县和姆巴拉县分别发生 1 起口蹄疫疫情。有 1455 头牛疑似受到感染,其中 2 头发病。(世界动物卫生组织 2019-01-29)

http://www.oie.int/wahis 2/public/wahid.php/Reviewreport/Review?page refer=MapFullEventReport&reportid=29354

行业资讯

2018 年澳洲对华牛肉出口增长 48% 关税下降促贸易继续扩大

由于澳元贬值、持续强劲的国际需求、干旱推动屠宰率陡升等因素,2018 年澳洲牛肉出口大幅上升,截至12月31日止达到112.5万吨。(澳华财经在线 2019-01-08) http://www.acbnews.com.au/workfocus/20190108-29653.html

2018年中国从巴西进口牛肉同比增长60%

巴西牛肉出口商协会(ABIEC)发布数据显示,2018年,中国从巴西进口牛肉32.23万吨,总额14.87亿美元,进口量和进口额分别比上一年增长53%和60%,稳居巴西牛肉最大出口目的国地位。(证券时报网2019-01-09)

http://kuaixun.stcn.com/2019/0109/14786880.shtml

新州羊肉供应减少价格或上涨

澳洲统计局(ABS)公布的数据显示,在2017年11月至2018年11月之间,澳洲羊肉产量下降超过10%,主要是因为东部干旱和牧场主减少存栏羊只。(澳洲新快网2019-01-11)

https://xkb.com.au/html/news/aozhoucaijing/2019/0111/230761.html

肉品加工巨头众品食品陷危局 6 天连遭两次信用下调

肉类加工巨头河南众品食品有限公司 6 天内遭两次下调信用等级。1 月 9 日 , 其主体及中期债券"17 众品 MTN001"信用评级被东方金诚国际信用评估有限公司下调至 BB。而在 1 月 4 日 , 东方金诚刚刚将两者信用等级下调至 BB-。(经济观察网 2019-01-12) http://www.eeo.com.cn/2019/0112/345367.shtml

牛肉价格连涨五周:肉牛养殖规模化水平较低,供需缺口加大

http://www.roujiaosuo.com/news/show/5337/

新州优质牧场被高价出售

墨尔本当地著名企业家 Tim Roberts-Thomson 以约 6000 万澳元的价格出售了 3.3 万公顷的优质牧场,该牧场位于新南威尔士州南部 Murrumbidgee 河对岸,此次出售为夏季的农场销售带来了强劲的开局。(澳华财经在线 2019-01-17)

http://www.acbnews.com.au/industrynews/20190117-29952.html

法国牛肉时隔 17 年重返中国餐桌

法国牛肉中国官方首发晚会 1 月 16 日在法国驻华大使馆举行,这标志着法国牛肉在被禁 17 年后重返中国餐桌,法国也成为爱尔兰、荷兰、丹麦、欧盟之后又一个被中方解除牛肉进口禁令的国家。(欧洲时报 2019-01-17)

http://www.oushinet.com/ouzhong/ouzhongnews/20190117/311477.html

昆州中部港口二十年来首次实现对华活牛出口

澳大利亚活牛出口商 North Australia Cattle Company(NACC)在圣诞节期间成功将 2200 头活牛从洛坎普顿(Rockhampton)市附近的阿尔马港(Port Alma)送至中国北部,这是昆州中部港口近二十年来首次向中国出口活牛。(澳华财经在线 2019-01-21)http://www.acbnews.com.au/industrynews/20190121-30050.html

非洲猪瘟疫情总体可控,15家上市公司业绩已受影响

根据农业农村部统计,自 2018 年 8 月份发生非洲猪瘟疫情以来,截至 1 月 14 日,有 24 个省份发生过家猪和野猪疫情,累计扑杀生猪 91.6 万头。至 1 月 22 日,包括天邦股份、雏鹰农牧、温氏股份等至少 15 家上市公司先后表示,受到非洲猪瘟的影响业绩出现增速放缓或者明显下滑。(经济观察网 2019-01-24)

http://www.eeo.com.cn/2019/0124/346429.shtml

线下价格趋高 带火线上牛肉销售

据来自天猫的统计,临近春节,平台上牛肉销量暴涨,其中牛排同比增长 308%,牛腱子同比增长 532%,牛肉卷同比增长 617%,牛腩同比增长 184%,牛杂同比增长 343%。(中国食品报 2019-01-29)

http://www.cnfood.cn/xinjingji134757.html

Standards & Regulations

GACC Announcement No. 7 of 2019 (Announcement on the Trigger Level of Imports of Two

Categories of Agricultural Products from Australia in 2019)

The two categories of agricultural products include beef and milk powder. Among them, beef category includes steamed meat and half of fresh and cold beef, fresh and cold beef with bone, etc. In 2019, the trigger level is 174454 tons, while the actual trigger level which can be imported is 171578 tons. (GACC 2019-01-02)

http://www.customs.gov.cn/customs/302249/302266/302267/2167796/index.html

The Office of NHC Notice on the Publicly Soliciting Comments on the 2019 National Food Safety Standards

It is proposed to formulate and revise the standards of *Limits of Organic Contaminants in Food*, *Inspection Methods for Food Safety, Inspection Regulation and Inspection Method of Livestock and Poultry Slaughtered and* so on. The deadline for online submission and submission of written materials is January 31, 2019. (Office of NHC 2019-01-03)

http://www.nhc.gov.cn/xxgk/pages/viewdocument.jsp?dispatchDate=&staticUrl=%2Fsps%2Fs35 94%2F201901%2Fe58530a1310e41c8b703c98964a49c02.shtml&wenhao=%E5%9B%BD%E5% 8D%AB%E5%8A%9E%E9%A3%9F%E5%93%81%E5%87%BD%E3%80%942019%E3%8 0%957%E5%8F%B7&utitle=%E5%9B%BD%

Product Quality Law of the People's Republic of China (2019 Revision)

The Standing Committee of the National People's Congress revised *Product Quality Law of the People's Republic of China*. "Product quality supervision department" in the Article 8 and Article 10, etc. were revised to "Market supervision and administration department". Clause 2 of Article 18 was deleted. (GOV 2019-01-07)

http://www.npc.gov.cn/npc/xinwen/2019-01/07/content_2070255.htm

Food Safety Law of the People's Republic of China (2019 Revision)

The Standing Committee of the National People's Congress revised *Food Safety Law of the People's Republic of China*. "Supervision and management of food and drug" in the Article 5 and Article 6, etc. were revised to "Supervision and management of food safety". "Quality supervision" in Article 14 and Article 19, etc. were deleted. (GOV 2019-01-07)

http://www.npc.gov.cn/npc/xinwen/2019-01/07/content_2070256.htm

Inspection Method for Import and Export Commodity of the People's Republic of China (2019 Revision)

The Standing Committee of the National People's Congress revised *Inspection Method for Import and Export Commodity of the People's Republic of China*. "State administration for commodity inspection" in the Article 24 was revised to "certification and accreditation administration department of the State Council". (GOV 2019-01-07)

http://www.npc.gov.cn/npc/xinwen/2019-01/09/content 2070361.htm

The GAC Issued an Announcement on the Registration Certificate for Customs Declaration

Units (Consigners and Consignors of Import and Export Goods) to be Included in the

"Combination of Multiple Certificates" Reform

After the implementation of the "combination of multiple certificates" reform, if the enterprise does not select the "combination of multiple certificates" method to submit the application, it can still submit the application for registration of the import and export goods through the "single window" or "Internet + Customs". This announcement will be implemented on February 1, 2019. (GAC 2019-01-09)

http://www.customs.gov.cn/customs/302249/302266/302269/2176924/index.html

SAMR Announcement on Publicly Soliciting Comments of SAMR Rules for Regulation Formulation Procedure (Draft for Comment)

SAMR can formulate regulation within the range of responsibility and limitation in accordance with the law, administrative regulation and decision and order of the State Council. This rule shall apply to the establishment, drafting, examination, decision, publication, filing, interpretation and translation of the regulations of SAMR. The deadline for comment is February 18 of 2019. (SAMR 2019-01-18)

http://samr.saic.gov.cn/gg/201901/t20190118_280448.html

GACC Announcement No. 18 of 2019 (Announcement on Amendment of Specifications of Filling for Customs Declaration of Import and Export Goods of the People's Republic of China)

Enterprises in the special supervision areas of the Customs shall fill in the *Record List of Customs Import and Export Goods of the People's Republic of China* when declaring to the customs of inbound and outbound. And if the goods entering and exiting are between the special customs

supervision area and the territory (outside the area), the enterprises out of the area shall fill in the *Customs Declaration Form of Import and Export Goods*. The revised *Specifications of Filling for Customs Declaration of Import and Export Goods of the People's Republic of China* shall be implemented from February 1st, 2019. (GACC 2019-01-22)

http://www.customs.gov.cn/customs/302249/302266/302267/2281037/index.html

Government Supervision

The Overall Qualification Rate of Sampling Inspection of Agricultural Products in 2018 Is 97.5%

The overall qualification rate of sampling inspection was 97.5%. Among them, the qualification of clenbuterol in livestock products was 99.7%. The qualification rates of pork, beef and mutton were 99.7%, 98.6% and 99.8%, respectively. (MOARA 2019-01-30)

http://www.moa.gov.cn/xw/zwdt/201901/t20190130_6170902.htm

Food Risks & Alerts

Goats of Caprine Arthritis Encephalitis Virus Outbreaks in Singapore

Singapore Agri-Food & Veterinary Authority reported to OIE that there was goats of caprine arthritis encephalitis virus outbreaks in Singapore. The specific incidence is as follows: the specie is goat, 420 susceptible, 22 cases, 0 deaths, 0 killed and disposed, 0 slaughtered. (OIE 2019-01-21) http://www.oie.int/wahis_2/public/wahid.php/Reviewreport/Review?page_refer=MapFullEventReport&reportid=28962

Sheep Were Infected with PrPSc in a Farm of Iceland

Icelandic Food and Veterinary Authority reported to OIE that sheep were infected with PrPSc in a farm of Iceland. The specific incidence is as follows: the specie is sheep, 375susceptible, 3 cases, 0 deaths, 3 killed and disposed, 0 slaughtered. (OIE 2019-01-28)

 $\frac{http://www.oie.int/wahis_2/public/wahid.php/Reviewreport/Review?page_refer=MapFullEventReport\&reportid=29341\&newlang=en$

Foot and Mouth Disease Outbreaks in Korea

Ministry of Agriculture, Food and Rural Affairs (MAFRA) of Korea reported to OIE that an outbreak of foot and mouth disease had occurred on a farm in Anseong of Gyeonggi province. The specific incidence is as follows: the specie is cattle, 120 susceptible, 20 cases, 0 deaths, 120 killed and disposed, 0 slaughtered. (OIE 2019-01-29)

 $\frac{http://www.oie.int/wahis\ 2/public/wahid.php/Reviewreport/Review?page\ refer=MapFullEventReview?page\ refer=MapFullEventReview.page\ refer=MapFullEvent$

Foot and Mouth Disease Outbreaks in Zambia

Ministry of Fisheries and Livestock of Zambia reported to OIE that an outbreak of foot and mouth disease had occurred on a farm in Mpulungu and Mbala of Northern, respectively. Among them, there were 1455 cattle of susceptible and two cases. (OIE 2019-01-29)

 $\frac{http://www.oie.int/wahis_2/public/wahid.php/Reviewreport/Review?page_refer=MapFullEventReport\&reportid=29354}{}$

Industry News

In 2018, the Amount of Australian Beef Exported to China Increased by 48%, and the Reduction of Tariff Promoted the Expansion of Trade

Due to many factors including the depreciation of Australian dollar, continued strong international demand and the steep rise in slaughter rate driven by drought, Australian beef exports rose sharply in 2018, reaching 1.125 million tons as of December 31. (ACB News 2019-01-08) http://www.acbnews.com.au/workfocus/20190108-29653.html

China's Imports of Beef from Brazil Increased 60% in 2018 Year-on-year

Data issued by ABIEC shows that in 2018, China imported 322,300 tons of beef from Brazil with a total value of \$1.487 billion, the amount and value of imports were up 53% and 60%, respectively, from 2017, and remain the biggest export destination of Brazilian beef. (STCN 2019-01-09) http://kuaixun.stcn.com/2019/0109/14786880.shtml

The Supply of Sheep Meat in Xin State Reduces and the Price May Rise

The data issued by ABS shows that between November 2017 and November 2018, Australian sheep meat production fell by more than 10%, mainly due to drought in the east and fewer sheep stocks. (XKB 2019-01-11)

https://xkb.com.au/html/news/aozhoucaijing/2019/0111/230761.html

Zhongpin Food, the Meat Processing Giant Was in Danger with Twice Credit Downgrades within Six Days

Zhongpin Food, the meat processing giant was suffered credit downgrades within six days. On 9 January, its credit rating of entity and medium-term bonds "17 Zhongpin MTN001" were downgraded to BB by Dongfang Jincheng International Credit Evaluation Co., Ltd. And on 4 January, Dongfang Jincheng had just downgraded the credit rating of two both to BB-. (EEO 2019-01-12)

http://www.eeo.com.cn/2019/0112/345367.shtml

The Price of Beef Has Risen Continually for Five Weeks: the Breeding Scale of Cattle is Low and the Gap of Supply and Demand Is Increasing

According to Ministry of Agriculture and Rural Affairs "National wholesale market price information system for agricultural products", until 3rd January, the price of beef has risen continually for five weeks from 59.29 Yuan/kg on 23 November to 61.4 Yuan/kg on 2nd January. (Roujiaosuo 2019-01-15)

http://www.roujiaosuo.com/news/show/5337/

Pasture of High Quality in Xin State Was Sold at a High Price

Tim Roberts-Thomson, a famous enterpriser in Melbourne, sold 33,000 hectares pasture of high quality for about 60 million AUD. The pasture, across the Murrumbidgee River in southern New South Wales. This sale provides a strong start to summer farm sales. (ACB News 2019-01-17) http://www.acbnews.com.au/industrynews/20190117-29952.html

French Beef Is Back on the Chinese Table after 17 Years

French Beef Chinese official first party was held in the French embassy in China on January 16, which marks French beef is back to the Chinese table after 17-years ban, France also became another

country whose beef import ban has been relieved by China, after Ireland, Netherlands, Denmark and the European Union. (OUSHINET 2019-01-17)

http://www.oushinet.com/ouzhong/ouzhongnews/20190117/311477.html

The Central Port of Queensland State Has Achieved the First Export of Live Cattle to China

North Australia Cattle Company (NACC), an Australian exporter of live cattle, successfully sent 2200 live cattle from Port Alma, near the city of Rockhampton, to northern China over Christmas, which is the first time for the central port of Queensland State to export live cattle to China in the past 20 years. (ACB News 2019-01-21)

http://www.acbnews.com.au/industrynews/20190121-30050.html

in the Past 20 Years

The Epidemic Situation of African Swine Fever Is Generally under Control, the performance of 15 Listed Companies Have Been Affected

According to the statistics from the Ministry of Agriculture and Rural Affairs, since the epidemic situation of African swine fever outbreaks from August 2018, as of January 14, 24 provinces have experienced outbreaks of domestic pigs and wild boars. Till January 22, at least 15 listed companies, including TECHBANK, Chuying Agro-pastoral Group and WENS, etc. have said that their performance has slowed down or significantly declined due to the impact of African swine fever. (EEO 2019-01-24)

http://www.eeo.com.cn/2019/0124/346429.shtml

The Price Offline Trends to Be Higher Which Drives the Sale Online

According to the statistics from Tmall, with the Spring Festival coming, the sale amount of beef on the platform have skyrocketed. Among them, steaks was up 308% year-on-year, the tendon was up 532% year-on-year, beef roll was up 617% year-on-year, sirloin was up 184% year-on-year and offal was up 343% year-on-year. (CN Food 2019-01-29)

http://www.cnfood.cn/xinjingji134757.html

About Antion

Antion (Beijing) Information Consulting Co., Ltd. is engaged in consulting services for food industry to

provide all aspects of service, including food safety information monitoring, standards & regulations

management, standards & regulations consulting, professional translation and other consulting services

regarding food safety.

Our services cover mainland China, Hong Kong, Taiwan, Japan, Korea, and other English-speaking

countries.

Contact Us:

Lillian Fan

T: +86-10-51301566

M: +86-13810723038

E: Lillian.fan@antionchina.com

12